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Abstract

The concept of organizational development is one of the concepts that has received great interest
from researchers and scholars in various social and human sciences. It is among the main programs and
applications of change for the purpose of renewing organizational processes by focusing on
organizational culture, organizational behavior, organizational structure, procedures and methods of

work, The importance is demonstrated by ensuring the effectiveness and of the Organization .
Keywords: Organizational Development, Development, Organization, Organization

Résumé:

Le concept de développement organisationnel est I’un des concepts qui a suscité un vif intérét de la
part des chercheurs et des universitaires dans diverses sciences sociales et humaines, et figure parmi les
principaux programmes et applications du changement visant a renouveler les processus organisationnels
En se concentrant sur la culture organisationnelle, la structure organisationnelle, les procédures et
méthodes de travail, son importance se reflet dans I'efficacité de I'organisation .

Mots-clés: développement organisationnel, développement, organisation, organisation.
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